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Bymidtegruppens fjerde borgermøde havde overskriften ”En bymidte, der summer af kunst og kultur – men 

hvordan?” og blev afholdt den 11. maj 2023. 

Mødet samlede i alt ca. 70 deltagere. Ca. 20 af dem var de aktører på kulturområdet i Vanløse, der allerede 

findes, men som eksisterer mere eller mindre ukendt for offentligheden - men også for hinanden. Det var 

repræsentanter fra musikmiljøet (bands), kunstmiljøet, cirkus, teater og dans. 

Udgangspunkt for aftenen var, at vi skulle forestille os, at de visioner for en bedre bymidte, der var blevet 

drøftet på de forudgående borgermøder, var blevet realiseret og der så ville være optimale muligheder og 

plads for liv og ophold i bymidten. Så kunne der komme gang i kulturen. Deltagerne i dette borgermøde 

blev derfor inviteret til at slippe fantasien og ideerne løs. 

For at sætte gang i den proces, havde vi inviteret to oplægsholdere, der selv arbejder med at skabe kultur i 

andre dele af København: Alexander Stevns Jensen fra Urban 13 på Nørrebro og Kristoffer Melson fra 

Kulturdistriktet på Østerbro. De fortalte begge om deres erfaringer med at udvikle steder, der i dag skaber 

liv for forskellige målgrupper i deres lokalmiljøer, etablerer events, der er tilbagevendende og udvikler 

fortsat deres respektive tilbud. Deres budskab kan sammenfattes kort: skab et stærkt netværk af 

mennesker, der brænder for sagen, find den økonomiske basis hos folk, der har forstand og adgang til 

penge, lad ildsjæle selv videreudvikle og tro på dem. Men vigtigst af alt: styrk vedvarende både den interne 

og den eksterne kommunikation omkring projektet. 

På baggrund af disse to oplæg og en god debat efterfølgende stod det klart, at Vanløse har et behov for to 

ting:  

1.  at samle og videreudvikle de allerede eksisterende kreative tilbud 

2.  at arbejde med at få bedre information og kommunikation om bydelens aktiviteter, når der ikke       

eksisterer en lokalavis 

I forlængelse af det første punkt opstod ideen om at danne et kulturnetværk i Vanløse, der skal arbejde 

videre med disse tanker og 22 af mødedeltagerne meldte sig til at arbejde videre med det.  

Første møde i Vanløse Kulturnetværk blev den 7.6. afholdt i et spændende musikmiljø på Kirkebjerg Allé. 

Andet møde er blevet afholdt den 6.9. hos Taverna Centrale på Kastanie Alle, et andet spændende 

musikeventsted.  

Udover der i netværket bliver sat fokus på at videreudvikle ideerne fra borgermødet, er der også et stort 

behov og ønske om at lære hinanden at kende og se de forskellige kreative miljøer, der allerede eksisterer. 

Det andet punkt om behovet for en kanal for kommunikation og information i bydelen er videregivet i 

forskellige andre sammenhænge og andre arbejder videre med det. 

Målet med det fjerde borgermøde er dermed allerede delvist opfyldt, idet kendskab til, hvor der foregår 

kreative aktiviteter og at samle den viden er forudsætning for at videreudvikle nye tilbud. Tilbage står p.t. 

at arbejde videre med at skabe økonomisk grundlag for forskellige aktiviteter og at udvikle events og 

kunstneriske udtryk, der vil foregå i bymidten. Den kreativitet og dynamik, der findes i Kulturnetværket har 

gode muligheder for at sætte det i gang. 



 


